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Lamperth Mónika 
nem m ond le
M CZIRJÁK_______________________

Nem kívánok lem ondani -  
szögezte le lapunk kérdésére 

Lamperth Mónika belügyminisz
ter, akit Áder János, a Fidesz frak
cióvezetője szólított fel távozásra, 
miután az Alkotmánybíróság hét
főn kimondta: ellentétes az alap
törvénnyel az az általa hozott ren
delet, amely az önkormányzati vá
lasztások során a jelölőszerveze
tek emblémájának méretét szabá
lyozta.

Emlékezetes, hogy a választá
sokon a Fidesz lógója a legtöbb 
szavazókörben lényegesen kisebb 
méretben volt feltüntetve, m int 
például az MSZP-é. A Fidesz a ta
láros testület döntését lényegében
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úgy értékelte: a belügyminiszter 
választási csalást követett el.

Lamperth Mónika ugyanakkor 
lapunknak úgy fogalmazott: a ren
delkezést azért hozta, hogy azonos 
esélyeket biztosítson a választá
son. Mint mondta, az Alkotmány- 
bíróság nem a konkrét rendelke
zést találta alkotmányellenesnek, 
hanem azt, hogy nem volt felha
talmazása azt meghozni. Szerinte 
az Orbán-kormány is hozott ilyen 
rendelkezést, amely hasonlóan 
szemben állt az alaptörvénnyel. A 
Fidesz a párt lógójának méretét 
szabályozó előírás keretein belül 
találhatott volna olyan megoldást, 
amellyel nagyobb lett volna a párt 
jelképe a szavazó lapon -  jelentet
te végül ki Lamperth Mónika. 
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Megsemmisített
OVB-döntések
M MTI________________________

Megsemmisítette az Országos 
Választási Bizottság (OVB) 

az Alkotmánybíróság három, a ter
mőfölddel kapcsolatos országos 
ügydöntő népszavazások ügyében 
hozott határozatát, és új eljárásra 
utasította az OVB-t -  olvasható az 
Alkotmánybíróság tegnapi közle
ményben. A testület 2002. szep
tember óta tárgyalja azokat a hatá
rozatokat, amelyeket az OVB ho
zott a Hajrá Magyarország! mozga
lom, valamint a MIÉP által kezde
ményezett, a termőfölddel kapcso
latos országos ügydöntő népszava

zások ügyében. Az OVB korábban 
hitelesítette a Hajrá Magyarország! 
mozgalom aláírásgyűjtő ívének 
mintapéldányát és az azon szerep
lő kérdést, megtagadta viszont a 
MIÉP két aláírásgyűjtő ívének hite
lesítését. A jelen határozatokban az 
Alkotmánybíróság arra a követ
keztetésre jutott, az OVB ezeknél a 
népszavazásra bocsátandó kérdé
seknél nem vizsgálta meg kellő kö
rültekintéssel, hogy azok vala
mennyi jogszabályi feltételnek 
megfelelnek-e. Az Alkotmánybíró
ság az OVB mindhárom határoza
tát megsemmisítette, és új eljárásra 
utasította a testületet.

Mehetnek az orvosok 
Afganisztánba
Az Országgyűlés, az MDF-frakció kivételével támogatta egy 
legfeljebb ötvenfős egészségügyi alakulat Afganisztánba kül
dését. A parlament nem  tárgyal a taszári amerikai bázison  
történő, Irakba küldendő „kisegítő szem élyzet” kiképzésről, 
mivel Kovács László bejelentette: a kormány visszavonja az 
erről szóló országgyűlési határozati javaslatot, és az ügyben a 
kabinet dönt majd.

W Munkatársainktól___________

Háromszázharminckilenc igen 
szavazattal huszonegy nem el

lenében, két tartózkodás mellett a 
parlament elfogadta az egészség- 
ügyi alakulat Afganisztánba küldé
séről szóló országgyűlési határoza
ti javaslatot. Az MDF már a vitában 
jelezte: nem támogatják katonai 
orvoscsoport kiküldését. Karsai 
Péter, a párt nevében elmondta: a 
honvédség személyi állománya 
korszerűtlen, elavult eszközökkel, 
fegyverekkel emberfeletti munkát 
végez. Jelenleg 725 katona teljesít 
szolgálatot külföldön, ami az állo
mány hét százaléka. így további 
akciókat nem támogatnak.

Kovács László külügyminiszter 
kifejtette: a katonai szövetséghez 
tartozás kötelezettségekkel is jár. 
Simicskó István (Fidesz) örült an
nak, hogy a kormány elfogadta 
pártja javaslatát. Hozzátette: a Fi
desz elkötelezett a terrorizmus el
leni harc mellett, de a katonai fellé
pés csak a legvégső eszköz lehet -  
tette hozzá.

Eörsi István (SZDSZ) elmond
ta: ők is jobbnak látták volna az 
eredeti előterjesztést. Kifejtette: 
nem érti, hogy mi különbséget lát 
az ellenzék például Bosznia és Af
ganisztán között. Hangsúlyozta: a 
terrorizmus elleni fellépés nem az

arab világ ellen indult, bár véletle
nül a terroristagyanús országok 
mind muzulmánok.

A kormány visszavonja a nem
zetközi terrorizmus elleni küzde
lem keretében külföldi fegyveres 
erők magyarországi kiképzésének 
engedélyezéséről szóló országgyű
lési határozati javaslatot -  jelentet
te be Kovács László külügyminisz
ter napirend előtti felszólalásában. 
Kiemelte: az engedélyezés az al
kotmány értelmében a kormány 
hatáskörébe tartozik; ugyanakkor 
szükségesnek tartották, hogy a ké
rés teljesítését kimondó döntésről 
a parlamentet előzetesen tájékoz
tassák. A miniszter utalt arra: az 
Egyesült Államok kérése nyomán 
Magyarország Taszáron helyet 
biztosítana az Irak elleni esetleges 
fellépéshez szükséges kisegítő sze
mélyzet felkészítésére. Tájékozta
tása szerint ennek keretében leg
feljebb 3000 fő, két ütemben -  90- 
90 napos időkeretben -  történő ki
képzése zajlana. Hozzáfűzte: az 
iraki és más, arab származású kül
földiek kiképzése jövő januártól 
legfeljebb 2003. végéig tartana, s a 
résztvevők feladata döntően elmé
leti jellegű lenne; a tolmácsolás és 
a katonai, rendészeti teendők mel
lett a hadsereg és a civil lakosság 
közötti kapcsolatok kiépítését vé
geznék.

Alkotmánymódosítás: elfogadva
Koalíciós belviszályok a T. Házban • Ismét elmaradt az ügynöktörvény zárószavazása

Kovács László külügyminiszter Áder János fideszes frakcióvezető kritikáira válaszol fotó: mti/ koszticsák szilárd

Az Országgyűlés tegnap elfo
gadta az EU-csatlakozáshoz 
szükséges alkotmánymódosí
tást ugyanakkor a koalíciós el
lentétek miatt az ügynöktör
vény módosításáról szóló vég
szavazást újabb egy héttel elha
lasztották. A T. Ház nem fogad
ta el Polt Péter legfőbb ügyész 
Gusztos Péter (SZDSZ) inter
pellációjára adott válaszát.
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Tegnap elfogadta az Országgyű
lés a Magyarország EU-csatla

kozásához szükséges alkotmány- 
módosítást. A módosított norma
szöveget a parlament 361 igen, 4 
nem szavazattal, tartózkodás nél
kül támogatta. Két MSZP-s képvi
selő, Hajdú László és Juhász Ferenc, 
valamint Kuncze Gábor (SZDSZ) és 
Kerényi János (Fidesz) szavazott 
nemmel a határozathozatalkor. 
Utóbb mindannyian úgy nyilatkoz
tak, hogy véletlenül nyomták meg 
az igen helyett a nem gombot. Az 
Országgyűlés úgy döntött, felkéri a 
parlament elnökét, hogy kezdemé
nyezze az államfőnél a törvény sür
gős kihirdetését. Az alaptörvény 
módosított változata nem tartal
mazza azokat a Fidesz által felvetett 
paragrafusokat, amelyek nem kap
csolódnak közvetlenül az uniós 
csatlakozáshoz. Az erről szóló fide
szes módosító javaslat szavazása
kor az SZDSZ-frakció és Balogh 
László MDF-es honatya nemmel 
voksolt. A módosított alkotmány 
kimondja, hogy az EU és a Magyar 
Köztársaság közösen gyakorolja az 
alaptörvényből eredő hatáskörö
ket, az unió egyes intézményei 
ugyanakkor bizonyos hatáskörö
ket önállóan is gyakorolhatnak. A 
szöveg tartalmazza, hogy a csatla
kozásról jövő év április 12-én ügy
döntő népszavazást kell tartani, és 
meghatározza a felteendő kérdést 
is. Az alkotmány rögzíti a kor
mány uniós tárgyalásokkal kap
csolatos tájékoztatási kötelezettsé
gét, illetve kitér arra, hogy az Or
szággyűlés ellenőrzési jogköréről 
külön kétharmados törvény ren
delkezik majd.

A zárószavazást követően Med- 
gyessy Péter miniszterelnök kijelen
tette: az alkotmány módosításának 
parlamenti elfogadása utat nyitott 
az előtt, hogy megfelelő időben 
döntsön a magyar nép a csatlako
zásról. A miniszterelnök biztos ab
ban, hogy óriási támogatottság és 
jelentős részvétel mellett zajlik 
majd a népszavazás.

Ugyancsak eltérő MSZP-SZDSZ 
álláspont tükröződött a tegnapi ülé
sen az ügynöktörvény-tervezetekkel 
összefüggésben. A T. Ház a napi
rend elfogadásakor az MSZP-frak- 
ció kezdeményezésére úgy döntött, 
hogy az SZDSZ által erőteljesen 
szorgalmazott ügynöktörvény-ter
vezetekről nem tartják meg a záró- 
szavazást. Mint azt tegnap megír
tuk, a szabad demokraták nemmel 
voksoltak volna az átvilágítási javas
latra, mert az számukra elfogadha
tatlan módon szűkítené az átvilágí
tandók körét. Azért kellett elhalasz
tani a szavazást a kormány ügynök

törvény-javaslatairól, mert az MSZP 
a sajtóból úgy értesült, hogy az egyik 
tervezettel kapcsolatban az SZDSZ 
hezitál -  mondta el lapunk kérdésé
re Lénával Ildikó, a szocialisták 
frakcióvezetője.

Szintén eltérő koalíciós állás
pontot m utat a Gusztos Péter 
(SZDSZ) tegnapi, Polt Péter legfőbb 
ügyészhez intézett interpellációja 
nyomán tartott parlamenti szava
zás. A politikus az elmúlt évek so
rán fantomizált cégek történetét 
felidézve emlékeztetett rá, hogy az

SZDSZ többször szóvá tette Kaya 
Ibrahim, Josip Tót, Schlett Csaba, 
illetve a Defend Kft. és a First VIP 
Security közötti szerződéseket. A 
politikus azt tudakolta Polt Péter
től, hogy ezen esetekben kezdemé- 
nyezett-e büntetőeljárást. Polt vála
szában emlékeztetett, hogy az 
ügyekről részletesen beszámolt az 
Országgyűlés alkotmányügyi bi
zottsága előtt. Leszögezte: az 
ügyészség a törvényes keretek kö
zött mindent megtesz azért, hogy 
feladatait teljes mértékben ellássa. 
A legfőbb ügyész válaszát nem fo
gadta el Gusztos Péter, az Ország

gyűlés pedig 130 igen, 42 nem sza
vazat és 146 tartózkodás mellett 
utasította el Polt Péter válaszát. A 
146 tartózkodó voks mindegyikét 
szocialista képviselők adták le. Az 
MSZP és a legfőbb ügyész közötti 
enyhülő viszonyt jelzi az is, hogy az 
elmúlt héten a kormányfő látoga
tást tett Polt Péter hivatalában, és 
az is e sorba tartozik, hogy Gusztos 
Péter és Keller László nyáron el
hangzott interpellációja nyomán a 
szocialista Vastagh Pál vezette al
kotmányügyi bizottság mindmáig

nem zárta le ezen interpelláció 
ügyét a testületben.

■
Szégyenteljes, hogy Medgyessy Pé
ter -  miközben három napja siker- 
propagandát folytat a kormány az 
EU-val kötött megállapodásról -  
nem talált alkalmat a parlamenti 
pártok tájékoztatására a koppenhá
gai eredményekről -  hangoztatta 
Áder János, a Fidesz frakcióvezetője 
tegnapi napirend előtti felszólalásá
ban. Szerinte nem igaz, hogy Ma
gyarország 3,3 milliárd eurós támo
gatást kap. -  Az sem igaz, hogy 25- 
ről 55 százalékra növekedett a me

zőgazdasági kifizetések aránya, hi
szen a plusz 30 százalékot a magyar 
költségvetés finanszírozza. Kovács 
László válaszában úgy fogalmazott: 
az MSZP korábban és a koppenhá
gai csúcsértekezleten is méltányta
lannak tartotta az EU pénzügyi 
ajánlatát, ezért tartott ki a tárgyalá
son este hat óráig. Kifejtette: azért 
volt fontos hazánk számára a köz
vetlen támogatás, mert ebben jobb 
arányt tudunk elérni, mint a költ
ségvetési kompenzációban, mivel a 
magyar termésátlagok magasak.

Orbán áremelkedésre 
figyelmeztet
H Í R Ö S S Z E F O G L A L Ó

A belépést követően egy meglehetősen érzékeny 
áremelkedéssel kell számolni, a mindenkori 

korm ányzatnak pedig föl kell készülnie arra, hogy 
ezt a helyzetet segítsen elviselni az embereknek -  
m ondta tegnap Orbán Viktor a hét végi, koppenhá
gai csúcson elért eredményekről a Reggeli Króni
kának. A volt m iniszterelnök szerint nemcsak az

ellenzéki, hanem a korm ánypárti szakértők is azt 
mondják: a m ost elfogadás előtt álló 2003-as költ
ségvetésnek egyetlen sarokszáma sem igaz már. 
Orbán szerint egy új költségvetést kellene megal
kotni, amely 2003-ban -  tehát, am ikor még nem 
vonatkoznak ránk az uniós szabályok -  olyan tá
mogatásokat biztosít a vállalkozóknak és a gazdák
nak, amire később már nem lesz lehetőség. A volt 
kormányfő bírálta a korm ány koppenhágai teljesít
ményét, ugyanakkor leszögezte: április 12-én ne a 
korm ányról szavazzunk, hanem az európai uniós 
csatlakozás jövőbeni lehetőségéről hozzunk egy hig
gadt, nyugodt döntést.

Kivonulással tiltakozott az ellenzék
Bárándy Péter félrevezetéssel vádolta és sértegette a fideszes képviselőket
»  CZIRJÁK_______________________

Kivonult tegnap a Fidesz-frak- 
ció az Országgyűlésből tegnap 

Bárándy Péter beszéde közben. A 
miniszter a Btk. módosításával 
kapcsolatban mondta zárszavát, 
félrevezetéssel vádolva meg név 
szerint képviselőket. Többek között 
a Fidesz-frakcióhoz fordulva azt 
kérdezte: volt-e az ellenzéknek gye
rekszobája, és az egyik általa meg
vádolt képviselőnek azt mondta, 
menjen vissza oda, ahonnan jött. 
Az ellenzéki párt ekkor vonult ki az 
ülésteremből, majd tárgyalási szü
netet kértek. A szünet után Áder Já
nos frakcióvezető kijelentette: ami 
az elmúlt percekben történt, pél
dátlan az Országgyűlés történeté
ben. Felszólította Bárándy Pétert, 
hogy kövesse meg a T. Házat, mert

amíg érre nem kerül sor, nem vesz
nek részt a parlament munkájában. 
Miután az elnöklő Mandur László 
úgy vélte, az Áder János által el
mondottak nem ügyrendi jellegű
ek, a Fidesz-frakció ismét, immár 
végleg elhagyta az üléstermet. Ókét 
követte az MDF frakciója is.

Bárándy Péter minősíthetetle
nül viselkedett, mivel zárszavában 
a kormány nevében eddig példát
lan módon sértegette az ellenzéki 
politikusokat, akiknek nem állt 
módjukban válaszolni -  fogalma
zott Áder János, a Fidesz frakcióve
zetője a kivonulást követően. A po
litikus szerint ez a magatartás a 
pótcselekvés iskolapéldája volt, a 
jelenlegi kormány nem korm á
nyoz, hanem az ellenzék ellenzéke
ként működik. Hangsúlyozta: ha 
Bárándy Péter a következő hóna

pokban és években is sikeres igaz
ságügyi miniszter kíván lenni, ak
kor tudomásul kell vennie, hogy őt 
kinevezték, míg a Fidesz parlamen
ti képviselőit megválasztották tiszt
ségükre.

Bárándy Péter igazságügy-mi
niszter fegyelmezetlenségnek ne
vezte az ellenzék tegnapi kivonu
lását a parlamentből. Szerinte egy 
politikusnak el kell tudni viselni a 
kritikát. Ügy vélte: válaszában re
agálnia kellett azokra a valótlansá
gokra, amelyek szerinte elhang
zottak. Helyesnek vélte, hogy azo
kat, akikről úgy ítélte meg, félre
vezetnek embereket, név szerint 
megjelölje. Az ellenzék kivonulá
sát okozó szavait kommentálva 
hozzátette: ha valakinek csak eny- 
nyi hozzáfűznivalója van egy szak
mai vitához, akkor máshol hasz

nosabban tudja kam atoztatni a 
képességeit.

■
Az azonnali kérdések és válaszok 
órájában Csáky András (MDF) arra 
volt kíváncsi, megfelel-e a valóság
nak, hogy az Országos Egészségbiz
tosítási Pénztár (OEP) informatikai 
főosztályvezetője nyolcmillió forin
tot kért egy szoftverért, és a további 
közös munka feltételéül is kenő
pénzt szabott. Megfelel-e a valóság
nak, hogy az OEP informatikai ve
zetője egy egészségügyben dolgozó 
kft. tulajdonosa és ügyvezetője is 
egyben? A képviselő arra is kíváncsi 
volt, igaz-e, hogy az irányított be
tegellátási modell és a gyógyszer
ár-támogatások ügye lassan családi 
vállalkozássá válik? Kökény Mihály, 
az egészségügyi tárca államtitkára 
azt ígérte, az ügynek utánanéz.

Vera Szabadi
Kiemelés


